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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miként kell a törvényben rögzített kötelességet 
értelmezni a nyugdíjprémium számításánál?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az 1997. évi LXXXI törvény 101.§ (5) (6) pontja komoly jogi és költségvetési kötelezettséget fűz a
bruttó hazai termék mértékéhez. Amennyiben a KSH hivatalos adatait összevetjük a ténylegesen
megvalósult intézkedésekhez akkor számunkra nem érthetőek a megtett kormányzati lépések.

- 2014 októberében, amikor a Kormány arról döntött, hogy 2014 novemberében milyen nagyságú
nyugdíjprémiumot  folyósít  az  érintetteknek,  ismert  volt  a  GDP növekedésének  2014  I.  féléves
adata:  4,6  %.  Ennek  ismeretében  mégis  az  a  döntés  született,  hogy nem fizet  a  jogosultaknak
nyugdíjprémiumot. (Az év végi tényadat ismeretében a szorzószámnak 0,6-nak kellett volna lennie
mivel a realizált növekedés 4,1 %-os lett.)

- 2017 októberében, amikor a Kormány arról döntött, hogy 2017 novemberében milyen nagyságú
nyugdíjprémiumot folyósít az érintetteknek, ismert volt a GDP növekedésének I. féléves adata: 4,2
%.  Ennek  ismeretében  mégis  az  a  döntés  született,  hogy  0,6-os  szorzószámmal  kell  a
nyugdíjprémium esetében számolni.  (Az év végi tényadat ismeretében a szorzószámnak 1,0 lett
volna a helyes szám, mivel az évi GDP növekedés 4,5 %-os mértékben realizálódott)

- 2018 októberében, amikor a Kormány arról döntött, hogy 2018 novemberében milyen nagyságú
nyugdíjprémiumot folyósít az érintetteknek, ismert volt a GDP növekedésének I. féléves adata: 4,8
%.  Ennek  ismeretében  mégis  az  a  döntés  született,  hogy  0,9-os  szorzószámmal  kell  a
nyugdíjprémium esetében számolni.  (Az év végi tényadat ismeretében a szorzószámnak 1,6 lett
volna a helyes szám, mivel az évi GDP növekedés 5,1 %-os mértékben realizálódott)

- 2019 októberében a KSH adatai alapján azt ismerjük, hogy 2019 I. félévében GDP növekedés 4,9



%.

Kérdezem a Tisztelt Miniszter Urat, hogy:

Miért nem fizetett a kormány 2014-ben nyugdíjprémiumot a jogosultaknak? 

Miért csak 0,6-os szorzószámmal számolták ki a 2017-ben folyósított nyugdíjprémium nagyságát,
holott a törvény szerint a szorzószám 1 lett volna? 

Miért csak 0,9-es szorzószámmal számolták ki a 2018-ban folyósított nyugdíjprémium nagyságát,
holott a törvény szerint a szorzószám 1,6 lett volna? 

Milyen nagyságú szorzószámmal kell  majd a 2019 novemberében folyósítandó nyugdíjprémium
nagyságát kiszámolni, mivel az ismeretek szerint a 2019. I. félévben a GDP növekedés 4,9 %? 

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2019. október 8.

Korózs Lajos

(MSZP)
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